
 

 

Beantwoording aanvullende technische vragen over bomenkap in het project Oost-west as, gesteld door de fractie Dorpsbelangen Huizen, in de 

vergadering van de commissie Fysiek Domein op 18 oktober 2023 

 

In de commissievergadering Fysiek Domein van 18 oktober 2023 zijn door de fractie van Dorpsbelangen Huizen diverse (technische) vragen 

gesteld waarvan het college heeft toegezegd een transcriptie van de geluidsopname te maken en de technische vragen schriftelijk te 

beantwoorden. Namens het college wordt u de transcriptie (bijlage 1) en de volgende beantwoording toegezonden. Wanneer in de beantwoording 

wordt verwezen naar de eerdere beantwoording, dan wordt hiermee bedoeld de antwoordbrief d.d. 26 september 2023 (kenmerk D.1586107), 

welke de raad heeft ontvangen met de raadsinformatie bestuurlijk week 39 en is opgenomen bij de vergaderstukken voor de commissie Fysiek 

Domein d.d. 18 oktober, agendapunt 5.3. 

 

Beantwoording van de vragen 

 

Vraag 1 

kan het college het 

verschil in het aantal 

te kappen bomen 

verklaren? 

 

 

Wij hebben een hoge ambitie voor  kwalitatieve versterking van de groenstructuren binnen het project Oost west as. Zoals 

we in de eerdere beantwoording hebben aangegeven is de mate waarin de door de raad vastgestelde doelen (zoals het 

doorbreken van monoculturen, voldoende groeipotentie en verrijking biodiversiteit) worden gerealiseerd voor ons 

maatgevend. Dit betekent ook dat in het proces van plan naar voorlopig ontwerp, en van voorlopig naar definitief ontwerp 

keuzes gemaakt worden om tot een maximaal resultaat te komen.  

 

In onze eerdere beantwoording hebben wij geciteerd uit het Groenplan dat de raad bij de vaststelling van het Integraal 

inpassingsplan heeft ontvangen. De aantallen die genoemd zijn in het Groenplan wijken af van de aantallen waarmee de 

vergunning is aangevraagd, ten onrechte worden deze in de vraagstelling verward. Vergunning is verleend voor het 

kappen van 356 bomen, waarvan 188 bomen nieuw worden geplant en 104 herplant. Het verschil tussen het hogere 

aantal te kappen bomen in het Groenplan en het lagere aantal in de vergunning laat zich verklaren door nadere 

uitwerking (optimalisatie) in de fase van plan naar voorlopig ontwerp; uiteindelijk bleken er ten opzichte van het Groenplan 

minder bomen gekapt te hoeven worden en meer bomen geschikt te zijn voor herplant.  

 

Het verschil tussen 356 en 220 bomen valt te verklaren uit het feit dat alleen bomen met een stamdiameter groter dan 20 

centimeter vergunningplichtig zijn.  

  

Zoals wij u op uw technische vragen van 25 mei jongstleden hebben bericht bleek het aantal van 104 te verplaatsen 

bomen niet realiseerbaar. Het verschil van 104 naar 85 te verplanten bomen laat zich als volgt te verklaren: Voorafgaand 

aan het verplanten zijn er proefsleuven gegraven om de ligging van kabels en leidingen te bepalen. Ook deze stap hoort 



 

 

bij de optimalisatie van plan naar een (voorlopig) ontwerp. Helaas bleek bij een aantal van de te verplanten bomen de 

ondergrondse infra te veel verstrengeld met de wortels waardoor deze alsnog gekapt moesten worden om uitval van het 

netwerk te voorkomen. Bij te veel kappen van wortels is de stabiliteit en toekomstverwachting van de boom te slecht om 

te verplanten. Daarom zijn er minder bomen verplant dan eerder voorzien.  

 

Het verschil tussen 85 te verplanten bomen en 80 bomen in het depot laat zich verklaren doordat 5 bomen direct naar 

hun nieuwe groeiplaats zijn gebracht. Na langdurige regen en daardoor instabiele bodem is één daarvan omgevallen en 

alsnog gesneuveld. 

 

Van de te kappen bomen moeten er op dit moment nog 17 gekapt worden, 5 vanwege de aanwezigheid van volgelnesten 

ten tijde van de kap en 12 nabij de Thomaskerk.  

 

Vraag 2 

Is er voor dat meerkappen van de bomen een kapvergunning aanwezig? 

 

 

Zie antwoord op vraag 1. Op 18 oktober 2022 is de 

Omgevingsvergunning verleend. 

Vraag 3 

wat gebeurt er dan met die resterende bomen? 

 

 

Zie antwoord op vraag 1.  

Vraag 4 

passen deze kosten voor bomen binnen het beschikbare budget 

groenvoorzieningen voor de Oost Westas. 

 

 

Deze vraag is tijdens behandeling mondeling beantwoord door de 

portefeuillehouder. 

Vraag 5 

Kan het college verklaren waarom tot op heden de structurele 

onderhoudskosten van het groen nog niet bekend zijn 

 

 

Deze vraag is tijdens behandeling mondeling beantwoord door de 

portefeuillehouder. 

Vraag 6 

is het beleid van het college om het gekapte hout weg te geven aan de 

aannemer? 

 

 

Deze vraag is tijdens behandeling mondeling beantwoord door de 

portefeuillehouder. 

 

 

  



 

 

Bijlage 1:  

transcriptie bijdrage dhr. Horst, fractie Dorpsbelangen Huizen, en de reactie vanuit het college bij de behandeling van agendapunt 5.3 in de 

commissievergadering Fysiek Domein op 18 oktober 2023 (redactioneel bewerkt)  

 

 

De heer Horst Dank u, voorzitter, ja, ik heb toch nog wel een aantal vragen hierover gezien de antwoorden. Want het uitgangspunt voor het 

kappen van de bomen was dat er 364 bomen gekapt zouden worden en 104 bomen herplant, waarvan er 188 geplant zouden worden met een 

diameter van 25 tot 30 centimeter. Er zou een verlies plaatsvinden van 64 bomen. Nu hebben wij die antwoorden gelezen en nu zegt het college 

dat er 394 bomen zijn gekapt en er 300 nieuwe bomen worden aangeplant en 31 bomen worden herplant. Er is een kapvergunning aangevraagd 

voor 220 bomen en de herplant van 43 bomen. De vraag is aan het college: (1) kan het college het verschil in het aantal te kappen bomen 

verklaren? Want de ene keer is het gecommuniceerd met de bevolking dat er 364 bomen gekapt zouden worden en nu zijn het er ineens 394. (2) 

En is er voor dat meerkappen van de bomen een kapvergunning aanwezig? 

 

 

Er worden 31 bomen herplant en zo zover wij weten staan er 80 in depot, mijn vraag is dan ook: (3) wat gebeurt er dan met die resterende 

bomen? 

 

Het college kent wel de precieze aantallen van de te planten bomen, heesters, haagplanten, vaste planten, zoden en de vierkante meters gras, 

maar weet tot op heden niet wat dat alles de gemeente gaat kosten en wat het structurele onderhoud van het groen gaat bedragen, terwijl er wel 

een raming voor is gemaakt. Dit in tegenstelling tot het project Stad en Lande en Bovenweg en de Nieuwe Bussumerweg, waar dat wel is in 

opgenomen, want voor bijvoorbeeld de Nieuwe Bussummerweg worden er 23 nieuwe bomen geplaatst voor € 123.000. Dat is circa € 5.000 per 

boom. Vertalen we dit nu naar de Oost West-as, dan betekent dat 300 keer € 5.000, dat is anderhalf miljoen euro aan bomen. Vermeerdert met de 

kap van 100.000 euro, dan komen wij op 1,6 miljoen. En dan is onze vraag: (4) passen deze kosten voor bomen binnen het beschikbare 

budget groenvoorzieningen voor de Oost Westas. En kan het college (5) verklaren waarom tot op heden de structurele 

onderhoudskosten van het groen nog niet bekend zijn, terwijl het eigenlijk al  meer als een jaar speelt dit project. Terwijl er hiervoor geen 

structurele ruimte is in de begroting? En dan is het de vraag: (6) is het beleid van het college om het gekapte hout weg te geven aan de 

aannemer? Dit had ook verkocht kunnen worden en dan had de gemeente nog een opbrengst gehad. Dit is namelijk ook niet de eerste keer dat 

het college iets weggeeft want ook de stranden van de zomerkade heeft het college weggegeven en dat had ook een waarde. Hier laat ik het bij. 

  



 

 

 

Voorzitter Dank u wel. Ik hoop dat de heer Boom een antwoord heeft. Maar ik kijk ook nog even de commissie rond of er nog aanvullende vragen 

zijn. Dat is niet het geval. De heer Boom, aan u het woord. 

 

Wethouder Boom Ja, als ik wereldkampioen hoofdrekenen met vage getallen zou willen worden, dan was ik iets anders gaan doen dan wat ik nu 

aan het doen ben. Meneer Horst, een aantal van uw vragen zijn niet zozeer technisch als wel onnavolgbaar, omdat ik niet de cijfers voor me heb 

die u voor zich heeft. Ik wil daar natuurlijk met alle plezier uitgebreid en schriftelijk antwoord op geven, maar dat kan natuurlijk niet hier even 

staand uit de vrije hand aan de hand van een lading cijfers die u hier zo over tafel kiepert en die ik niet voor me heb. Ik wil wel met u ingaan…  

Daarmee zeg ik dus toe dat wij zullen na luisteren wat u nu precies gevraagd heeft. Dat zullen wij uitschrijven en daar zullen wij een schriftelijk 

antwoord op dichten, wat ik natuurlijk aan de hele commissie zal doen toekomen.  

 

De kapvergunning. Meneer Horst, als er in Huizen iets gekapt wordt moet daar een kapvergunning voor zijn, en dat betekent dat de gemeente dan 

waarschijnlijk die kapvergunning ook aangevraagd heeft. Als u dat zeker had willen weten had u dat mij even vanmiddag op de mail moeten 

zetten, wat velen van u doen bij vragen, dan had ik dat even uitgezocht. Nu is het een aanname van mijn kant en een aanname is geen zekerheid. 

Ik kan alleen aannemen dat de kapvergunningen nodig zijn om een kap te mogen voortzetten.  

 

De resterende bomen, ja, daar geldt hetzelfde voor. Die gaan ongetwijfeld worden herplant, want die blijven daar niet staan. Bomencrèche is 

mooi, maar wel een beetje dicht op elkaar.  

 

Wat dat gaat kosten. Ja, interessante vraag, maar u heeft met elkaar hier in deze raadszaal een plan geaccordeerd voor de Oost-West As. Daar 

staat onder andere in dat de kosten voor bijvoorbeeld de groenvoorziening exact, dat zit  ook in de antwoorden die u nu heeft gekregen, nog 

bekend moeten worden. U kent de discussie over de contractconstructie met betrekking tot de Oost West-as of de HOV zo u wil, en dat betekent 

dat die kosten er nog niet zijn. Er zijn ramingen, die staan al keurig in de stukken waar u toen besluitvorming op heeft laten plaatsvinden, maar ik 

kan nu niet gaan gissen naar die de werkelijke concrete bedragen want daar is nog geen aanbesteding voor geweest. Dat weet u, want dat heeft 

in het kader van de Oost West-as veelvuldig in deze zaal met elkaar besproken. Passen die kosten dan wel? Ja, de kosten zijn er nog niet, dus of 

ze passen dat weet ik niet. Structurele onderhoudskosten dat is reuze interessant, want er is nog geen aanbesteding geweest, dus die kunnen we 

nog niet inschatten. Dat die vervolgens opgenomen gaan worden in het budget voor structureel groenonderhoud dat lijkt mij duidelijk, want als wij 

groen planten, gaan wij groen onderhouden op de manier waarop we daar met elkaar hier ook in deze zaal afspraken over hebben gemaakt. En 

dat betekent, als daar geld voor nodig is, wordt dat opgenomen in de begroting. En over de begroting gaat u immers. (beantwoording vraag 4 en 

5) 

 

Het gekapte hout weggegeven. Meneer Horst, wij geven geen dingen gratis weg. Het is namelijk niet aan ons om gemeenschapsgeld weg te 

geven. Wat we wel doen, dat heb ik ook uitgelegd in het geval van de units waar u nu weer over begint. Ik zal het nog één keer doen. Stel nou dat 



 

 

de aannemer een boom kapt en dat kost bedrag, laten we zeggen 100 voor het voorbeeld, en dan volgens ga ik die boom op Marktplaats zetten 

om het makkelijk te maken en die boom levert 10 op. Daarmee zijn de kosten van de kap, afgezien van de kosten van Marktplaats en de 

handeling,  de kosten van de kap 90. Als nou de aannemer tegen mij zegt: ik kap die boom voor jou voor 90 als ik hem wil hebben en dat neemt 

hij op in het overkoepelende groencontract, zoals dat in Huizen het geval is, dan ben ik in één klap minder kosten rijker en een boom armer, als ik 

dat wil, als ik hem wil laten kappen. Met andere woorden, wij hebben niet weggegeven, wij verrekenen. Dat hebben wij hetzelfde gedaan met de 

units van de Zomerkade, waar de kosten van het opruimen zijn gecompenseerd, omdat we units hebben weggegeven aan de partij die ze voor 

ons heeft opgeruimd. Dat is dus niet weggeven, dat is verdienen, of minder uitgeven met datgene wat je laat weghalen, of het nou een boom of 

een unit is. (beantwoording vraag 6) Daarmee heb ik volgens mij, meneer de voorzitter, de vragen beantwoord.  

 

De voorzitter Dank u wel. Ik stel voor dat we deze beantwoording hiermee afronden en komen wij bij de laatste vragen die zijn gesteld door de 

heer Bruins over vliegverkeer.  
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Dorpsbelangen Huizen 

Dhr. G. Horst 

In afschrift aan: gemeenteraad 

Onderwerp: schriftelijke vragen ex artikel 14 Verordening op de raadscommissies over bomenkap Oost-westas 

Huizen: 26 september 2023 Uw brief van: Nummer: ~ • 303 2.f,` 

!d. ~S~6~o.~ 
Uw kenmerk: Bijlagen: - 

Bij beantwoording van deze brief, graag datum, nummer en onderwerp vermelden. 

Geachte heer Horst, 

Op 30 augustus ontvingen wij uw vragen over bomenkap in het project Oost-west as, welke 

vragen wij hierbij beantwoorden. 

Vraag 1 

Op welke wijze gaat het college ons garanderen dat voornoemde aantallen ook 

daadwerkelijk in de prakt~k worden geplant als nu al blikt dat er van de 104 her te planten 

bomen er in de praktijk uiteindelijk maar 85 worden herplant. 

Antwoord: 

Het college geeft uitvoering aan het door uw raad vastgestelde Integraal inpassingsplan 

Oost-west as (raadsvergadering 22 april 2021). Met het vaststellen van het Integraal 

inpassingsplan, de bijbehorende ontwerpverantwoording en het groenplan is het voorlopig 

ontwerp door de raad vastgesteld. Tijdens de beraadslagingen voorafgaand aan- en bij de 

besluitvorming over het Integraal inpassingsplan is door de raad uitvoerig gesproken over 

het kappen van de bomen en het biodiverser c.q. groener maken van de Oost-west as. 

Hierbij heeft u onder andere het verhogen van de ruimtelijke kwaliteit, het doorbreken van de 

monocultuur en verminderen van de plaagdruk, het verbeteren van de biodiversiteit en 

klimaatadaptieve maatregelen als doel gesteld. Het kappen van een deel van de bestaande 

bomen, de aanplant van nieuwe (andere soorten) bomen en het creëren van 

onderbegroeiing zijn maatregelen die in het vastgestelde groenplan staan beschreven. 

Hiermee heeft de raad gekozen voor een kwaliteitsslag op het gebied van natuur en 

klimaatadaptatie: een gevarieerder groenbeeld en meer diversiteit in bomen en beplanting. 
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Voor zover het terugplaatsen van bomen past binnen het doorbreken van de monocultuur 

willen wij uiteraard een maximaal aantal bomen herplanten, maar uiteindelijk is de mate 

waarin de door de raad vastgestelde doelen gerealiseerd worden maatgevend. We 

realiseren ons dat de langere doorlooptijd van het project een ongunstige invloed op de 

kwaliteit van bomen in depot heeft, waardoor het uiteindelijk te (her)plaatsen aantal nog niet 

definitief kan worden aangegeven. 

Vraag 2 

Welk beleid voert het college, mogen de inwoners van Huizen in het vervolg net als het 

college bij het kappen van een boom of bomen het verlies hiervan compenseren met het 

planten van heesters, haagplanten, vaste planten, zoden matten en gras. 

Wij vinden verdere vergroening van Huizen belangrijken dit uit zich -onder andere- in 

plannen voor vergroening van wijken en een herplantplicht voor bomen. Ook binnen het 

project Oost-west as is door de raad gekozen voor verdere vergroening; het college geeft 

hier graag uitvoering aan. In de Verordening Fysieke Leefomgeving (vastgesteld door de 

raad op 27 oktober 2022) is reeds opgenomen dat het college de herplantverplichting kan 

opleggen. Het uitgangspunt voor zowel gemeente als particulieren is daarmee dat herplant 

plaatsvindt. Wij verwachten dat in het nog door college en raad vast te stellen 

bomenbeleidsplan nadere regels omtrent herplant worden opgenomen. 

Vraag 3 

Graag vernemen wij van het college: 

- Hoeveel heeft het kappen van 271 bomen de gemeente gekost. 

- Hoeveel het hout van de 271 gekapte bomen de gemeente in geld heeft opgebracht. 

- Hoeveel het de gemeente kost en al heeft gekost om 85 bestaande bomen te herplanten, 

- Hoeveel het de gemeente gaat kosten om 207 nieuwe bomen te planten met een 

doorsnede van 25/30 cm. 

- Hoeveel het de gemeente gaat kosten om 10.547 heesters, 9.149 haagplanten, 10.936 

vaste planten, 23.846 m2 zoden matten te planten en 3.612 m2 met gras in te richten. 

- Hoeveel het structurele onderhoud de gemeente per jaar gaat kosten voor het onderhoud 

van 10.547 heesters, 9.149 haagplanten, 10.936 vaste planten op de rotondes, 23.846 m2 

zoden matten met zaadmengsels en 3.612 m2 gras. 

Antwoord 

Op basis van het door de raad vastgestelde Integraal inpassingsplan, de bijbehorende 

ontwerpverantwoording en het groenplan zijn in 2022 bomen gekapt. In het groenplan is 

vastgesteld dat de omgevingscondities voorde diverse soorten onvoldoende zijn, zo staan 

de eiken te dicht bij elkaar in voedselarme grond'. Hierbij heeft de raad -onder andere- het 

volgende besloten (citaten groenplan): 

De meest wenselijke manier om verbetering te bereiken is door dunning en de 

boomvariatie te vergroten. De wijzigingen die plaatsvinden voor het vernieuwen 

van de HOV-route bieden kansen om twee vliegen in één klap te slaan. Met het 

Groenplan Oost-west as Huizen, paragraaf 4: het dunnen van eikenbomen 
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kappen van eikenbomen en het planten van nieuwe bomen doorbreken we de 

monocultuur van eiken en bevorderen we de biodiversiteit. Bijkomend voordeel is 

dat bestaande eikenbomen meer ruimte krijgen (...). 2

De vermindering van het aantal zomereiken volstaat om de gewenste 

diversifeitsdoelstelling te bereiken. Op basis van het huidige plan worden er in 

totaal 394 bomen verwijderd en worden er 300 aangeplant. Daarnaast worden er 

31 bomen opgenomen en verplant naar een andere locatie. Al deze maatregelen 

vormen samen een basis voor een goed en degelijk bomenbestand die aansluit op 

de wens van een rakere biodiversiteit (...).3

We realiseren ons dat het citeren uit het groenplan niet de volledige omvang van het door de 

raad vastgestelde kader weergeeft, we verwijzen daarom graag naar het groenplan voor 

hetgeen de raad bij het vaststellen van het Integraal inrichtingsplan verder heeft overwogen 

en vastgesteld. 

De kosten voor het kappen van de bomen bedraagt circa € 100.000, waarbij de 

opdrachtnemer eigenaar van het hout is geworden. De kosten van nog uit te voeren 

werkzaamheden zijn pas bekend op het moment van aanbesteding, de kosten voor 

structureel beheer zijn pas bekend na het afronden van het definitief ontwerp. 

Vraag 4 

Heeft het college er voor gekozen om alle uitgevoerde en nog uit te voeren voornoemde 

groenvoorzieningen onder te brengen bij de BAM. 

Wanneer hef college er niet voor heeft gekozen de uitvoering van de voornoemde 

groenvoorzieningen onder te brengen bij de BAM welke keuze heeft het college dan 

gemaakt om te komen tot de uitvoering van de voornoemde groenvoorzieningen. 

Nee, het college heeft er niet voor gekozen om alle reeds uitgevoerde groenvoorzieningen 

onder te brengen bij BAM, deze zijn uitgevoerd door externe groenbedrijven. Voor nog uit te 

voeren groenvoorzieningen levert BAM grondtechnisch op en moet de keuze nog gemaakt 

worden over het beleggen van aanleg en onderhoud van groenvoorzieningen. 

Vanzelfsprekend zal het college er hierbij op toezien dat onverminderd uitvoering wordt 

gegeven aan hetgeen door de raad is vastgesteld. 

Met vriendelijke groet, 

buraer~reester en wetr 

ssen 

ris 

2 Groenplan Oost-west as Huizen, paragraaf 3: de Eikenprocessierups

3 Groenplan Oost-west as Huizen, paragraaf 3.1: Inventarisatie bomen 

TROUWM
Text Box
Geanonimiseerd                                                             Geanonimiseerd



Betreft: Dorpsbelangen Huizen commissievragen over bomenkap ten behoeve van HOV. 
 
Geacht college, 
 
Wie wij ook spreken van de inwoners in Huizen iedereen vindt het verschrikkelijk dat er 356 bomen 
zijn gekapt waarvan er 104 zouden worden herplant dit alles ten behoeve van de HOV met als doel 2 
minuten tijd winst. 
Hiervan zouden er 188 bomen worden terug geplant met een doorsnede van 25/30 cm wat 
neerkomt op een verlies van 64 bomen. 
 
Ter compensatie van het verlies van de 64 bomen plant het college : 10.547 heesters, 
9.149 haagplanten, 10.936 vaste planten op rotondes, 23.846 m2 zoden matten met zaadmengsels 
en 3.612 m2  wordt er met gras ingericht. 
 
Vragen aan het college, 
1. Op welke wijze gaat het college ons garanderen dat voornoemde aantallen ook daadwerkelijk in 
de praktijk worden geplant als nu al blijkt dat er van de 104 her te planten bomen er in de praktijk 
uiteindelijk maar 85 worden herplant. 
 
2. Welk beleid voert het college, mogen de inwoners van Huizen in het vervolg net als het college bij 
het kappen van een boom of bomen het verlies hiervan compenseren met het planten van heesters, 
haagplanten, vaste planten, zoden matten en gras. 
 
3. Graag vernemen wij van het college: 
- Hoeveel heeft het kappen van 271 bomen de gemeente gekost. 
- Hoeveel het hout van de 271 gekapte bomen de gemeente in geld heeft opgebracht. 
- Hoeveel het de gemeente kost en al heeft gekost om 85 bestaande bomen te herplanten, 
- Hoeveel het de gemeente gaat kosten om 207 nieuwe bomen te planten met een doorsnede van 
25/30 cm. 
- Hoeveel het de gemeente gaat kosten om 10.547 heesters, 9.149 haagplanten, 10.936 vaste 
planten, 23.846 m2 zoden matten te planten en 3.612 m2 met gras in te richten. 
- Hoeveel het structurele onderhoud de gemeente per jaar gaat kosten voor het onderhoud van 
10.547 heesters, 9.149 haagplanten, 10.936 vaste planten op de rotondes, 23.846 m2 zoden matten 
met zaadmengsels en 3.612 m2 gras. 
 
4. Heeft het college er voor gekozen om alle uitgevoerde en nog uit te voeren voornoemde 
groenvoorzieningen onder te brengen bij de BAM. 
Wanneer het college er niet voor heeft gekozen de uitvoering van de voornoemde 
groenvoorzieningen onder te brengen bij de BAM welke keuze heeft het college dan gemaakt om te 
komen tot de uitvoering van de voornoemde groenvoorzieningen. 
 
Met vriendelijke groet, 
Dorpsbelangen Huizen  
 
Gerard Horst  
 


